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Aleksandar Vlahović

Jedan mandat nedovoljan za reformeJedan mandat nedovoljan za reformeJedan mandat nedovoljan za reformeJedan mandat nedovoljan za reforme

Izvor: Tanjug

Beograd  Vlada Srbije u prvih šest meseci rada povukla je značajne poteze, među kojima je najvažnija
fiskalna konsolidacija, ocenili su ekonomski stručnjaci.
Tweet Jedna Vlada nije dovoljna za reforme (Tanjug)

Oni  ipak  ocenjuju  da  za  sprovođenje  drugih  mera  i  reformi  nije  dovoljan  jedan  mandat,  već  će  tim
pitanjima morati da se bavi i sledeća vlada.

Predsednik Saveza ekonomista Srbije Aleksandar Vlahović rekao je novinarima da je fiskalna kratkoročna
konsolidacija  obuhvatila  uglavnom  prihodnu  stranu  kroz  povećanje  stope  PDVa,  poreza  na  dobit  i
godišnji prihod, a da što se tiče rashodne strane, rezultati nisu ostvareni u meri u kojoj su ih prethodno
preporučili ekonomisti .

On  je pohvalio spremnost vlade da  izvrši prilagođavanje rasta plata  i penzija na značajno nižem nivou
nego što je projektovana inflacija za 2012. godinu.

Vlahović  je  rekao da su neophodne strukturne promene u narednom periodu među kojima su  reforma
tržista  rada,  reforma  i  restrukturiranje  velikih  javnih  preduzeća  i  završetak  privatizacije,  reforma
penzionog sistema i unapređenje poslovnog ambijenta u Srbiji.

"Za ova  četiri  bloka  reformi nije dovoljan  jedan mandat vlade,  to  će biti  posao  i  ove  i  naredne vlade.
Takođe  je  potreban  ne  samo  politički  konsenzus,  već  i  unutar  svih  društvenih  grupa,  preduzetnika,
investitora, sindikata, naučnih radnika, ekonomskih analitičara...", poručio je Vlahović.

Predsednik Udruženja korporativnih direktora Srbije Toplica Spasojević rekao je da je vlada u prvih šest
meseci  rada  načinila  značajne  pomake,  navodeći  kao  najvažnije  ukidanje  138  parafiskalnih  nameta  i
smanjivanje broja agencija .

Prema njegovim rečima, u početku se više pažnje posvećivalo procesu evropskih integracija i saradnji sa
susednim zemljama, a manje se govorilo o ekonomiji.

Sada je, kako je rekao, ekonomija stavljena u fokus pažnje , što je dobar znak jer treba da se radi na
popravljanju poslovnog ambijenta u Srbiji.

Profesor Ekonomskog fakulteta Dragan Đuričin ukazao je da su prethodna i aktuelna vlada "taoci politike
centralne banke" .

"Dobro je što je ova vlada shvatila da rešenja nisu u monetarnim merama, ali nije shvatila da centralna
banka nije suverena kao što je nekad bila i da ona ima i druge ciljeve vođenja monetarne politike koji se
odnose ne samo na cene, već i na zaposlenost", rekao je on.

On  je  naglasio  da moraju  da  nastupe  promene  u  radu  centralne  banke  da  bi  Vlada  dobila  prostor  za
delovanje.

Govoreći o potencijalima, on  je  rekao da ekonomski oporavak Srbije  treba da se zasniva na prirodnim
resursima,  odnosno  proizvodnji  sirovina  i  repromaterijala,  a  da  su  energija,  hrana  i  prehrambena
industrija privredni potencijali Srbije .
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